

JOURNAL OF MEDICAL INFORMATION

ISSN 1006-1959

CN 61-1278/R



医学信息

YIXUE XINXI

中外文核心期刊查询系统收录期刊
CNKI 中国学术期刊网络出版总库收录期刊
中国核心期刊（遴选）数据库收录期刊
中国学术期刊综合评价数据库统计源期刊
中国期刊全文数据库全文收录期刊
万方数据数字化期刊群收录期刊
RCCSE 中文学术期刊
中文科技期刊数据库全文收录期刊
中文生物医学期刊文献数据库—CMCC 收录期刊

4月
8期

2022年第35卷(半月刊)

陕西文博生物信息工程研究所 主管主办

万方数据



官方微信公众号



医学信息 Journal of Medical Information

2022年4月
第8期(半月刊)

1987年创刊(总559期)

Founded in 1987 (total 559)

第35卷

Volume 35

2022年4月15日出版

Published in Apr.15,2022

主管主办 Competent Organizer

陕西文博生物信息工程研究所

Shaanxi Institute of Wenbo Bioinformatics Engineering

编辑出版 Editing

医学信息编辑部

Editorial Department of Medical Information

主编 Chief Editor

樊代明

FAN Dai-ming

执行主编 Executive Editor

韩维栋

HAN Wei-dong

副主编 Deputy Editor

洪专 袁勇贵 郭树章

HONG Zhan YUAN Yong-gui GUO Shu-zhang

卫克文 苏晓清 于勤

WEI Ke-wen SU Xiao-qing YU Qin

杜立学

DU Li-xue

常务副主编·编辑部主任

Executive Deputy Editor·Managing Director

申磊

SHEN Lei

责任编辑 Responsible Editor

高红转 肖婷婷

GE Hong-zhuan XIAO Ting-ting

美术编辑 Art Editor

高雨晨

GAO Yu-chen

微信公众号 WeChat Official Account

yxxxbjb

网址 Website

www.yixuexinxi.cn

广告发布登记编号

Advertisement Registration Number

61010220190007

期刊运营 Journal Operation

陕西《医学信息》杂志社有限责任公司

Shaanxi Journal of Medical Information Magazine Co., Ltd.

印刷 Printing

西安盛景印务有限公司

Xi'an Shengjing Printing Co., Ltd.

目 次

Contents

卫生管理信息学 Health Management Informatics

医院信息平台应用与发展研究 徐冬 (1)

Research on the Application and Development of Hospital Information Platform

..... XU Dong

基于信息化平台的医用耗材二级库精细化管理探讨 徐令仪,王晶 (5)

Discussion on Refined Management of Secondary Library of Medical Consumables

Based on Information Platform XU Ling-yi,WANG Jing

小波去噪后极端学习机模型在医院感染发病率预测中的应用

..... 王清青,范馨月,查筑红 (8)

Application of Extreme Learning Machine Model Based on Wavelet Denoising in

Prediction of Healthcare-associated Infection

..... WANG Qing-qing,FAN Xin-yue,ZHA Zhu-hong

综述 Review

非小细胞肺癌中泛素特异性蛋白酶10及真核翻译起始因子4G1的相关研究进展

..... 徐芮,徐增光,张志文,等 (13)

Research Progress of Ubiquitin-specific Protease 10 and Eukaryotic Translation

Initiation Factor 4G1 in Non-small Cell Lung Cancer

..... XU Rui,XU Zeng-guang,ZHANG Zhi-wen,et al.

黄芪当归配伍对抗肝纤维化的作用研究 孙墨晗,赵哲,靳玉秋,等 (17)

Study on the Effect of Astragalus-angelica Compatibility on Anti-hepatic Fibrosis

..... SUN Mo-han,ZHAO Zhe,JIN Yu-qiu,et al.

发 行 Issued

中国邮政集团公司陕西省报刊发行局
China Post Group Shaanxi Newspapers and Periodicals
Emitting Office

订 阅 Order

全国各地邮政局 邮发代号:52-98
Post Office Subscription Code:52-98

社 址 Address

陕西省西安市曲江新区雁翔路 3001 号
旺座曲江 H 座 11805 室
Room 11805, Block H, Wangzuo Qujiang, 3001 Yanxiang
Road, Qujiang New District, Xi'an 710061, China

电 话 Tel

+86-29-82213414 82628305

标准刊号 Standard Serial Number

ISSN 1006-1959
CN 61-1278/R

©2022 年版权归《医学信息》编辑部所有

本刊刊出的所有文章不代表本刊编委会观点。如无特殊说明,一律视为作者同意授权本刊及网络合作媒体进行电子版信息传播。如有印刷装祯问题请及时联系编辑部调换。

In © 2022, the copyright belongs to the editorial department of "Journal of Medical Information".

All articles published in this journal do not represent the views of the editorial board of this journal. If there are no special instructions, it shall be deemed that the author agrees to authorize this journal and online cooperative media to disseminate electronic information. If you have any printing problems, please contact the editorial department for replacement.

愿 景

打造世界领先的医学科技期刊

Wish

To Create a World-leading
Medical Science Journal

使 命

让作者得到满意的服务
让读者获得有价值的信息

Mission

Make the Author Get a Satisfactory Service
Let the Reader Get Valuable Information

价 值 观

乐观 真诚 进取 奉献
学习 认真 迅速 做到

Values

Optimism Sincerity Action Dedication
Study Earnestness Speed Efficiency

lncRNA 治疗糖尿病难愈性创面的研究现状 张璟琳,汪 虹(21)
Research Status of lncRNA in Treatment of Diabetic Refractory Wounds
..... ZHANG Jing-Lin,WANG Hong
病毒感染相关慢性阻塞性肺病急性加重的免疫机制及潜在靶点研究进展
..... 张东艳,张 森,刘 华(25)
Research Progress on Immune Mechanism and Potential Targets of Acute Exacerbation
of Chronic Obstructive Pulmonary Disease Associated with Virus Infection
..... ZHANG Dong-yan,ZHANG Sen,LIU Hua
姜黄素对骨质疏松鼠模型作用机制的研究
..... 王铜浩,田永刚,韩立强,等(30)
Research on the Mechanism of Curcumin on the Osteoporosis Rat Model
..... WANG Tong-hao, TIAN Yong-gang, HAN Li-qiang, et al.
诊断急性肾损伤标志物的研究进展 史永胜,邓红松,金英玉(34)
Research Progress of Markers for Diagnosis of Acute Kidney Injury
..... SHI Yong-sheng, DENG Hong-song, JIN Ying-yu
抗慢性乙型肝炎肝纤维化中成药研究进展
..... 帅苍南,张玉亭,刘 敏,等(38)
Research Progress of Anti-chronic Hepatitis B Liver Fibrosis Chinese Patent Medicine
..... SHUAI Cang-nan, ZHANG Yu-ting, LIU Min, et al.
糖尿病肾病风险预测模型研究现状 潘琼妮,胡雯勤,李雪萍,等(43)
Research Status of Risk Prediction Model of Diabetic Nephropathy
..... PAN Qiong-ni, HU Wen-qin, LI Xue-ping, et al.
老年住院患者衰弱的研究现状 陈光鹊,阳晓丽(47)
Research Status of Frailty in Elderly Inpatients
..... CHEN Guang-que, YANG Xiao-li
良恶性肺结节的诊断研究 曾诗涵,胡良安(51)
Advances in the Diagnosis of Benign and Malignant Pulmonary Nodules
..... ZENG Shi-han, HU Liang-an

食管癌新辅助治疗的研究 王 智,解 飞,杨林琪,等(56)

Study on Neoadjuvant Therapy for Esophageal Cancer WANG Zhi,XIE Fei,YANG Lin-q,et al.

论著 Treatise

奈达铂联合吉西他滨阻滞非霍奇金淋巴瘤细胞周期促进细胞凋亡的作用研究 李云霞,赵 玲,赵明利,等(61)

Effect of Nedaplatin Combined with Gemcitabine on Cell Cycle Arrest and Apoptosis in Non-Hodgkin Lymphoma

..... LI Yun-xia,ZHAO Ling,ZHAO Ming-li,et al.

壮族与仫佬族中老年人超重及肥胖主要体成分的相关分析 周 敏,宁 宁,李金秀,等(67)

Correlation Analysis of Main Body Compositions of Overweight and Obesity in Middle-aged and Elderly Zhuang and Mulam Nationalities ZHOU Min,NING Ning,LI Jin-xiu,et al.

毒胡萝卜素诱导 PC12 细胞凋亡的实验研究 严 利,黄赛玉(71)

Experimental Study on Apoptosis of PC12 Cells Induced by Thapsigargin YAN Li,HUANG Sai-yu

PCI 对 RelA 的影响及血运重建后的作用机制研究 曹培东,桂 春(74)

Effect of PCI on RelA and its Mechanism After Revascularization CAO Pei-dong,GU Chun

乳腺癌 MRI 影像学特征与病理分子亚型的相关性研究 余 露,胡汉金(79)

Correlation of MRI Features and Molecular Typing of Breast Cancer YU Lu,HU Han-jin

TGF- β_1 、HIF-1 α 在输卵管妊娠中的表达和意义 金力荣,杨麦青,徐洪波,等(85)

The Expression and Significance of TGF- β_1 , HIF-1 α in Tubal Pregnancy JIN Li-rong,YANG Mai-qing,XU Hong-bo,et al.

幽门螺旋杆菌感染与非酒精性脂肪肝的相关性研究 郭月欢,甘惠中(89)

Correlation Between Helicobacter Pylori Infection and Nonalcoholic Fatty Liver Disease GUO Yue-huan,GAN Hui-zhong

腹横肌平面阻滞对老年胃肠肿瘤患者术后神经认知功能的影响 曹亚红,李 锐(93)

Effect of Transverse Abdominal Muscle Plane Block on Postoperative Neurocognitive Function in Elderly Patients with Gastrointestinal Tumors CAO Ya-hong,LI Rui

HR-HPV 载量和 HR-HPV E6 或 E7 mRNA 在宫颈癌和癌前病变的表达和意义 王玲玲,吴宗丙,罗继敏,等(97)

Expression and Significance of HR-HPV Load and HR-HPV E6 or E7 mRNA in Cervical Cancer and Precancerous Lesions

..... WANG Ling-ling,WU Zong-bing,LUO Ji-min,et al.

颅内动脉瘤患者血 NLR 变化特点及其与 Hunt-Hess 评分的相关性分析 董圆振,夏 昆,吴云虎(101)

The Characteristics of Neutrophil to Lymphocyte Ratio Changes in Patients with Intracranial Aneurysm and its Correlation with Hunt-Hess Score DONG Yuan-zhen,XIA Kun,WU Yun-hu

超声引导下热消融治疗尿毒症继发性甲状旁腺功能亢进症的临床效果 甘剑光, 李秋林, 杨桢华(105)

Clinical Effect of Ultrasound-guided Thermal Ablation in the Treatment of Uremic Secondary Hyperparathyroidism

..... GAN Jian-guang, LI Qiu-lin, YANG Zhen-hua

窝沟封闭术配合 3M 适乐氟保护漆治疗儿童龋齿的疗效评价 莫福有, 谢碧妍, 王有织(108)

Evaluation of the Curative Effect on Pit and Fissure Sealing Combined with 3M Shile Fluoride Protective Paint in the Treatment of Children's Dental Caries MO Fu-you, XIE Bi-yan, WANG You-zhi

经脐三通道腹腔镜肾盂成形术治疗肾积水的效果及对肾功能的影响 吴家成, 郑小娟, 胡小华, 等(112)

Effect of Transumbilical Three-channel Laparoscopic Pyeloplasty for Children with Hydronephrosis and its Effect on Renal Function WU Jia-cheng, ZHENG Xiao-juan, HU Xiao-hua, et al.

Peg-IFNa-2b 单药与联合 NAs 治疗 HBeAg 阳性慢乙肝初治患者的疗效比较 唐奇远, 吴晓娟, 赖晓娟, 等(115)

Comparison of the Efficacy on Peg-IFNa-2b Monotherapy and NAs Combined Therapy in Patients with HBeAg Positive Chronic Hepatitis B TANG Qi-yuan, WU Xiao-juan, LAI Xiao-juan, et al.

临床研究 Clinical Medicine

不同促排卵方案在子宫内膜异位症合并不孕患者体外受精治疗中的效果比较 覃璧, 韦霖芸, 石德敏, 等(118)

Comparison of the Effects of Different Ovulation Induction Regimens on In Vitro Fertilization in Patients with Endometriosis Complicated with Infertility QIN Bi, WEI Ji-yun, SHI De-min, et al.

眼睑热敷、睑板腺按摩联合典必殊眼膏治疗睑板腺功能障碍性干眼症的疗效观察 吴葛玮, 周馨洁, 李利艳, 等(121)

Effect of Eyelid Hot Compress, Meibomian Gland Massage Combined with Tobradex Ointment in the Treatment of Dry Eye Caused by Meibomian Gland Dysfunction WU Ge-wei, ZHOU Xin-jie, LI Li-yan, et al.

单侧弯角经皮穿刺椎体成形术与传统双侧穿刺椎体成形术治疗胸腰椎骨质疏松性骨折的疗效比较 陈啸, 王立飞(124)

Comparison of Curative Effect Between Unilateral Percutaneous Curved Vertebroplasty and Traditional Bilateral Percutaneous Vertebroplasty for Thoracolumbar Osteoporotic Fractures CHEN Xiao, WANG Li-fei

徒手心肺复苏与心肺复苏机在急诊科应用效果比较 贾绍俊, 何振芬(127)

Comparison of the Effect on Bare-handed Cardiopulmonary Resuscitation and Cardiopulmonary Resuscitator in Emergency Department JIA Shao-jun, HE Zhen-fen

血液成分单采和血浆置换治疗血液病的临床疗效观察 周雪, 童春帆(130)

Clinical Effect of Single Blood Component Collection and Plasma Exchange in the Treatment of Hematologic Diseases

..... ZHOU Xue, TONG Chun-fan

调查分析 Investigation and Analysis

OSA 患者对疾病的认知度调查及健康教育需求分析 岳崇梅, 李惠, 吴君华, 等 (133)

Investigation of Disease Awareness and Health Education Needs of OSA Patients YUE Chong-mei, LI Hui, WU Jun-hua, et al.

西安市小学生 ABO 血型与性格的相关性 何宏灵, 刘佳, 林琳, 等 (137)

Correlation Between ABO Blood Group and Personality of Primary School Students in Xi'an

..... HE Hong-ling, LIU Jia, LIN Lin, et al.

北京市顺义区 50 岁以上人群血脂异常危险因素分析 赵红叶, 万阳, 游凯 (143)

Analysis of Risk Factors for Dyslipidemia in People Over 50 Years Old in Shunyi District of Beijing

..... ZHAO Hong-ye, WAN Yang, YOU Kai

药物与临床 Medicine and Clinical

甲巯咪唑与丙硫氧嘧啶对甲亢患者甲状腺功能及肝功能指标的影响 徐晨曦 (147)

Effect of Methimazole and Propylthiouracil on Thyroid Function and Liver Function in Patients with Hyperthyroidism

..... XU Chen-xi

匹伐他汀与阿托伐他汀对缺血性卒中患者疗效及安全性的对比研究 王跃慧, 李春彦 (150)

A comparative Study of the Efficacy and Safety of Pivastatin and Atorvastatin in Patients with Ischemic Stroke

..... WANG Yue-hui, LI Chun-yan

米非司酮周期疗法与孕激素治疗围绝经期异常子宫出血的临床效果 邵景萍 (153)

The Clinical Effect of Mifepristone Cycle Therapy and Progesterone in the Treatment of Perimenopausal Abnormal Uterine Bleeding

..... SHAO Jing-ping

奥美拉唑与兰索拉唑治疗成人活动期胃溃疡的临床疗效及对溃疡愈合的影响 李建一 (156)

Clinical Efficacy of Omeprazole and Lansoprazole in the Treatment of Active Gastric Ulcer in Adults and its Effect on Ulcer Healing

..... LI Jian-yi

内镜下硬化剂联合组织胶注射治疗门静脉高压合并食管胃静脉曲张的疗效及排胶再出血率观察 陈敬成 (159)

Efficacy of Endoscopic Sclerotherapy Combined with Tissue Glue Injection in the Treatment of Portal Hypertension Complicated with Esophageal and Gastric Varices and Observation of Rebleeding Rate CHEN Jing-cheng

中医中药 Traditional Chinese Medicine

参苓白术散加减治疗脾虚湿蕴型溃疡性结肠炎的疗效及对血清 IL-10、PLT、Fib 水平的影响 项三妹, 李明 (162)

Efficacy of Shenlingbaizhu Powder in Treating Ulcerative Colitis with Spleen Deficiency and Damp Deposition Type and its Effect on Serum IL-10, PLT and Fib Levels XIANG San-mei, LI Ming

- 祛腐生肌纱条联合自制 VAC 治疗 VLU 临床疗效及对 MMP-2、TIMP-2 表达的影响 闫鹏飞
Clinical Efficacy of Qufushengji Gauze Combined with Self-made VAC in the Treatment of VLU and its Effect on the Expression of MMP-2 and TIMP-2 YAN Peng-fei

诊疗技术 Diagnosis and Treatment Technology

- 肝素钠对白蛋白检测的干扰实验分析 田国亮,李有杰(168)
Analysis of the Interference Testing of Heparin Sodium on Albumin Detection TIAN Guo-liang,LI You-jie
CT 联合 MRI 对直肠癌术前分期及淋巴结阳性诊断准确率的价值 曾永学(172)
The Value of CT Combined with MRI in the Accuracy of Preoperative Staging and Lymph Node Positive Diagnosis of Rectal Cancer ZENG Yong-xue
彩色多普勒超声用于脑梗塞患者颈动脉粥样硬化斑块诊断的效果评价 彭红艳,李 响(175)
Evaluation of Color Doppler Ultrasonography in Diagnosis of Carotid Atherosclerotic Plaque in Patients with Cerebral Infarction PENG Hong-yan,LI Xiang

护理研究 Nursing Research

- 医养结合模式下延续护理在老年前列腺增生患者中的应用效果 姬 娴(178)
Application Effect of Continuous Nursing in Elderly Patients with Benign Prostatic Hyperplasia Under Hospital-pension Service Model JI Qing
快速康复外科护理在腹股沟疝行腹腔镜完全腹膜外补片植入术患者中的应用效果 游凰菊(181)
The Application Effect of Rapid Rehabilitation Surgical Nursing in Patients with Inguinal Hernia Undergoing Laparoscopic Total Extraperitoneal Patch Implantation YOU Huang-ju
基于德尔菲法的系统性共情教育对实习护生共情能力的影响 刘珊珊,夏 南,纪艳平,等(184)
Effect of Systematic Empathy Education Based on Delphi Method on Empathy Ability of Nursing Interns LIU Shan-shan,XIA Nan,JI Yan-ping,et al.
同质化护理对血液透析患者质控缺陷发生率及护理满意度的影响 张志娜(187)
Effect of Homogenization Nursing on Incidence of Quality Control Defects and Nursing Satisfaction in Hemodialysis Patients ZHANG Zhi-na
围术期无缝隙护理对腹腔镜阑尾切除术患者胃肠功能及并发症的影响 余 萍(190)
Effect of Perioperative Seamless Nursing on Gastrointestinal Function and Complications in Patients with Laparoscopic Appendectomy YU Ping